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Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwo-
wych (nr 27)
19 stycznia 2021 r.
Komisja do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych, obradująca pod 
przewodnictwem posła Marka Suskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, roz-
patrzyła:

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o rezerwach strategicznych (druk nr 878),
– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2021 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Rafał Siemianowski podsekretarz stanu, zastępca szefa Kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów wraz ze współpracownikami, p.o. Michał Kuczmierowski prezes Agencji 
Rezerw Materiałowych wraz ze współpracownikami, Monika Salamończyk dyrektor Departamentu 
Prawa Gospodarczego w Rządowym Centrum Legislacji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Igor Amarowicz, Ewa Kwiatkowska, 
Julia Popławska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Jarosław Lichocki, Woj-
ciech Paluch – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):

Otwieram posiedzenie Komisji do Spraw Energii, Klimatu  i Aktywów Państwowych. 
Witam państwa posłów i wszystkich gości biorących udział w dzisiejszym posiedzeniu. 
Mam informację, że jest z nami pan Rafał Siemianowski – minister w Kancelarii Prezesa 
Rady Ministrów. Przepraszam, czy nie ma pana Rafała?

Zastępca szefa Kancelarii Prezesa Rady Ministrów Rafał Siemianowski:
Dzień dobry, panie przewodniczący, jestem zdalnie wraz ze współpracownikami z KPRM.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Witamy Michała Kuczmierowskiego – prezesa Agencji Rezerw Materiałowych, również 
zdalnie. Witamy pana Przemysława Bryksę – zastępcę prezesa Agencji Rezerw Mate-
riałowych, pana Piotr Krajewskiego – adwokata w ARM, pana Huberta Królikowskiego 
– dyrektora Departamentu Analiz Przygotowań Obronnych Administracji Kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów, panią Monikę Salamończyk – dyrektor Departamentu Prawa 
Gospodarczego w Rządowym Centrum Legislacji. Witam wszystkich pozostałych, jeśli 
nie mam ich wymienionych na liście, po prostu taką mam informację.
Szanowni państwo, informuję, że posiedzenie Komisji zostało zwołane przez panią mar-

szałek i będzie prowadzone z wykorzystaniem środków komunikacji elektronicznej umoż-
liwiających porozumiewanie się na odległość, co zresztą już widzimy. Jednocześnie infor-
muję, że posłowie członkowie Komisji obecni na sali obrad głosują przy użyciu urządzenia 
do głosowania za pomocą legitymacji poselskiej, wówczas nie logują się w systemie elek-
tronicznym i nie używają tabletów do głosowania. Informuję, że linki do systemu zostały 
wraz z instrukcją wysłane w dniu wczorajszym, a może dzisiejszym. Wiem, że linki przy-
chodziły też w dniu dzisiejszym, ale przyszły. Informuję również, że zgłoszenia do zabrania 
głosu w dyskusji należy wysłać pod adres mejlowy kesk@sejm.gov.pl lub czat w aplikacji 
po zalogowaniu się do pokoju wideokonferencyjnego.
Szanowni państwo, przystępujemy do stwierdzenia kworum. Proszę o wygenerowa-

nie przycisków do głosowania. Na sali już mamy przyciski, mam nadzieję, że państwo 
poza salą też. Przystępujemy do głosowania. Można dla potwierdzenia obecności przyci-
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snąć dowolny przycisk. Bardzo proszę państwa, którzy są poza salą, jeszcze o naciśnięcie 
przycisku „wyślij”. Czekamy na sprawdzenie kworum.
Jest 29 posłów. W zasadzie można powiedzieć, że kworum mamy mocne. Bardzo dzię-

kuję za potwierdzenie obecności na posiedzeniu. Stwierdzam, że udział bierze 29 osób. 
Stwierdzam kworum.
Porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie uchwały Senatu 

w sprawie ustawy o rezerwach strategicznych (druk nr 878) i w drugim punkcie roz-
patrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2021 r. Czy 
są uwagi do porządku obrad? Nie słyszę. Porządek przyjęliśmy.
Przechodzimy do punktu pierwszego – uchwała Senatu w sprawie ustawy o rezer-

wach strategicznych (druk nr 878). Nie wiem, czy państwo mają ten druk. Druk w spra-
wie  ustawy  o rezerwach  strategicznych  podpisany  przez  pana marszałka  Tomasza 
Grodzkiego. Uchwała jest bardzo krótka. Senat po rozpatrzeniu uchwalonej przez Sejm 
na posiedzeniu 17 grudnia 2020 r. ustawy o rezerwach strategicznych postanowił odrzu-
cić tę ustawę. To jest cała uchwała. Jest jeszcze uzasadnienie, ale pozwolę sobie już go 
nie czytać. Mają je państwo na stronach sejmowych i mogą państwo się z nim zapoznać.
Otwieram dyskusję. Jeżeli jest przedstawiciel Senatu, proszę go o zabranie głosu. Nie 

ma przedstawiciela Senatu. Kto z pań i panów posłów chciałby zabrać głos? Nie słyszę. 
W takim razie przechodzimy do przegłosowania wniosku Senatu o odrzucenie ustawy. 
Teraz będzie głosowanie. Proszę o wygenerowanie przycisków. Będziemy głosować.
O ile się nie mylę, to kto jest „za przyjęciem stanowiska Senatu” – będzie oznaczało, 

że popieramy odrzucenie. Kto jest „przeciw stanowisku Senatu” – to znaczy, że jesteśmy 
za przyjęciem tej ustawy. Pan mecenas kiwa głową. Mamy już przyciski, więc głosu-
jemy. Kto jest za przyjęciem wniosku Senatu o odrzucenie ustawy? Proszę o głosowanie. 
Widzę, że pani poseł z opozycji głosuje za Senatem. Dziękuję. Kto jest przeciw? Widzę, 
że koalicja głosuje za, czyli oczywiście przeciw, za przyjęciem ustawy. Kto się wstrzymał? 
Nie wpływa więcej głosów? Był jeszcze jeden, więc łącznie 30. Chyba możemy zakończyć 
głosowanie. Dziękuję bardzo. Proszę o ogłoszenie wyników.
Za 14 posłów, przeciw 15, wstrzymała się jedna osoba. Stwierdzam, że negatywnie 

zaopiniowaliśmy opinię Senatu. Tym samym poparliśmy ustawę.
Pozostaje wybrane sprawozdawcy w tym punkcie. Proponuję, aby była to kontynu-

acja. Pan minister Tchórzewski kiwa głową, że się zgadza. Czy są inne kandydatury? 
Nie ma. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Komisja wybrała pana posła na sprawoz-
dawcę Komisji w tym punkcie.
Przechodzimy do drugiego punktu porządku dziennego. Pani marszałek zwróciła się 

z prośbą o sporządzenie planu, tak jak już mówiłem, od początku roku do końca sezonu, 
czyli do 31 lipca, i uchwalenie go w styczniu. Otrzymali państwo projekt planu pracy. 
W tym planie znalazło się sporo punktów, których ze względu na pandemię nie mogliśmy 
zrealizować w ubiegłym roku. Stąd jest przesunięcie. Bardzo proszę, otwieram dyskusję, 
jeśli ktoś z państwa chciałby zabrać głos w sprawie planu. Nie słyszę. Jest zgłoszenie. 
Bardzo proszę, pan poseł.

Poseł Stanisław Żuk (niez.):
No właśnie, pan przewodniczący ubiegł mnie swoją wypowiedzią, że pandemia spowodo-
wała, że plan nie był zrealizowany. Chciałem zaapelować, że skoro na pierwsze półrocze 
2020 r. wpisujemy jeden z tematów i go przygotowujemy, na drugie półrocze kolejny raz 
go wpisujemy i przygotowujemy – był niezrealizowany, a teraz będzie trzeci raz, to pro-
szę, abyśmy trochę do tego planu podeszli w innym wymiarze. Wiem, że wiele spraw bie-
żących trafia do Komisji i są projekty ustaw, i wiele innych tematów. Chciałbym, byśmy 
się starali je realizować. Jednak trochę to tak wygląda niekoniecznie pozytywnie, że trzy 
razy przekładamy punkt i nie możemy się nim zająć. To tyle. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Zgadzam się z panem posłem. Chciałbym, aby ta pandemia wreszcie poszła sobie – nie 
powiem już gdzie, ale żeby nas opuściła. Wtedy moglibyśmy rzeczywiście wrócić do nor-
malnej pracy, tak jak również cały świat i obywatele. Póki co mamy taką sytuację, plan 
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musimy uchwalić. Zakładam, że będą też trudności z jego realizacją, ale to siła wyższa. 
Jeśli nie ma innych głosów, to zamykam dyskusję.
Zapytuję: czy jest sprzeciw w stosunku do przyjęcia planu pracy na okres od 1 stycz-

nia do 31 lipca w zaproponowanym brzmieniu? Nie słyszę sprzeciwu. Wobec tego stwier-
dzam, że Komisja uchwaliła plan pracy na pierwsze półrocze. Na tym, szanowni pań-
stwo, wyczerpaliśmy porządek dzienny. Bardzo serdecznie dziękuję wszystkim za udział. 
Zamykam posiedzenie.


